
Protokół Nr XXXVII/10 
z sesji Rady Gminy Górzyca 

odbytej dnia 26 marca 2010 r.  w sali narad Urzędu Gminy Centrum Spotkań 
Polsko-Niemieckich 

 
Przewodnicząca Rady Gminy p. Maria Syktus o godzinie 1300 otworzyła sesję i 
po powitaniu radnych oświadczyła, że zgodnie z listą obecności na sesji obecnych 
jest 10 radnych  (nieobecni radni: Łukasz Bastkowski, Jerzy Chudziński, Ryszard 
Dębiński, Małgorzata mazur i Mieczysław Mikulski), co stanowi quorum i pozwala 
na  podejmowanie prawomocnych uchwał. 
 
Powitała radnych, zaproszonych gości, przedstawicieli jednostek organizacyjnych 
gminy oraz pracowników Urzędu Gminy /listy obecności stanowią załącznik do 
protokołu. 
 
Powitała zaproszonych gości, przedstawicieli jednostek organizacyjnych gminy 
oraz pracowników Urzędu Gminy /listy obecności stanowią załącznik do protokołu.  
 
Przewodnicząca Rady zapytała, czy radni wnoszą inne propozycje do porządku 
obrad sesji.  
 
Zmian do porządku obrad nie wniesiono w związku z czym Przewodnicząca Rady 
Gminy przedstawiła porządek obrad dzisiejszej sesji, który przedstawia się 
następująco: 

 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przedstawienie porządku obrad sesji. 
3. Informacja Wójta Gminy z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
4. Sprawozdanie ze stanu bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie 

działania Komendy Powiatowej Policji w Słubicach w 2009 roku. 
5. Podjęcie uchwały w sprawie zaopiniowania projektu planu ochrony dla 

rezerwatu przyrody „Pamięcin”. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie nie wyrażenia zgody na wyodrębnienie        w 

budżecie Gminy Górzyca na rok 2011 środków stanowiących fundusz 
sołecki. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zarządzenia poboru podatków w drodze inkasa 
oraz wyznaczenia inkasentów i określenia wysokości ich wynagrodzenia. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XX/150/2005 z dnia         
25 lutego 2005 r. w sprawie zasad zbycia nieruchomości stanowiących 
własność Gminy Górzyca. 

 



9. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu i w budżecie Gminy Górzyca na 
2010 r. 

10. Sprawozdanie z działalności „Centrum Kształcenia w Radówku”. 
11. Sprawozdanie z działalności Gminnego Centrum Informacji i świetlic 

wiejskich w 2009 roku. 
12. Sprawozdanie z działalności Gminnej Biblioteki Publicznej w Górzycy    w 

2009 roku. 
13. Sprawozdanie rzeczowo-finansowe z wykonania Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. 
14. Przyjęcie protokołu XXXVI sesji Rady Gminy Górzyca. 
15. Interpelacje radnych Rady Gminy. 
16. Wolne wnioski i informacje. 
17. Zakończenie obrad XXXVII sesji Rady Gminy. 

 
Realizacja porządku: 
 
Ad. 1 i 2  
Zrealizowano na wstępie. 
 
Ad. 3 
Informacja Wójta Gminy z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
 
Informacje przedstawił i omówił Wójt Gminy Górzyca Robert Stolarski / inf. 
stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 4 
Sprawozdanie ze stanu bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie działania 
Komendy Powiatowej Policji w Słubicach w 2009 roku. 
 
Sprawozdanie zaprezentował multimedialnie i szczegółowo omówił Z-ca 
Komendanta  Komendy Powiatowej Policji Sylwester Nowak /sprawozdanie 
stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Przewodnicząca rady Gminy otworzyła dyskusję: 
 
Radny Zbigniew Makara poinformował, że jest nauczycielem Szkoły 
Podstawowej w Żabicach – spytał czy możliwe jest pełnienie regularnych patroli 
przez policję po godzinie 2100. Stwierdził, że w godzinach wieczornych i nocnych 
młodzież staje się bardziej aktywna i dochodzi bardzo często do aktów wandalizmu 
i chuliganerii na terenie całej Gminy Górzyca. Młodzież zachowuje się bardzo 

 



bezkarnie. 
Z-ca Komendanta  Komendy Powiatowej Policji Sylwester Nowak 
odpowiedział, że kontrole patroli funkcjonariuszy policji są prowadzone 
systematycznie i są efekty tych działań. Zaproponował współpracę poprzez 
utworzenie Zespołu do walki z przestępczością nieletnich. Poprosił, aby zgłaszać 
niepokojące zdarzenia bezpośrednio do KPP, na pewno będzie reakcja bo nie 
możemy doprowadzić do poczucia bezkarności wśród młodzieży. 
 
Radna Maria Pakos zadała następujące pytania: 
- Czy dziko rosnące konopie w terenie posesji też są przestępstwem i czy posiadają 
one właściwości halucynogenne? 
- Czy prowadzona jest ewidencja sprawy do jej zakończenia i czy dużo jest spraw 
umarzanych z powodu niskiej szkodliwości? 
Z-ca Komendanta  Komendy Powiatowej Policji Sylwester Nowak 
odpowiedział, że dziko rosnące konopie nie są przestępstwem, chyba że jest to całe 
pole. Posiadają one właściwości halucynogenne. Poinformował, że prowadzona jest 
ścisła ewidencja postępowania w sprawie aż do jej zakończenia. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy zaproponowała przeprowadzenie akcji przeciw 
narkotykowej z udziałem psa w szkole. Brak jest spójności działań szkoła-policja   
w temacie przeciwdziałania narkomanii. Już sama akcja mogłaby wskazać czy jest 
problem wśród młodzieży.  
Z-ca Komendanta  Komendy Powiatowej Policji Sylwester Nowak  
odpowiedział, że policja jest do dyspozycji na każde zgłoszenie i pomysł w tej 
sprawie. 
Pan Czesław Dubicki ze Straży Granicznej Oddz. w Kostrzynie nad Odrą  
poinformował, że SG wspólnie z policją prowadzi patrole na terenie całej Gminy 
Górzyca i  chętnie będzie uczestniczyła w różnego rodzaju akcjach w szkołach.   
 
Ad. 5 
Projekt  uchwały w sprawie zaopiniowania projektu planu ochrony dla rezerwatu 
przyrody „Pamięcin”. 
 
Projekt uchwały przedstawiła i omówiła podinsp. ds. ochrony środowiska i gosp. 
wodnej Anna Kwiek. Poinformowała, że  Regionalny Dyrektor Ochrony 
Środowiska w Gorzowie Wielkopolskim, pismem z dnia 22 lutego 2010 r., znak: 
RDOŚ-08-WPN-I-6630-30/10/ai, zwrócił się o zaopiniowanie projektu planu 
ochrony dla rezerwatu przyrody „Pamięcin”. Obowiązek uzyskania takiej opinii 
wynika z art. 19 ust. 2 ustawy z dnia 16 kwietnia 2004 r. o ochronie przyrody (Dz. 
U. z 2009 r. Nr 151, poz. 1220). Podstawą prawną ochrony rezerwatu „Pamięcin” 

 



jest Obwieszczenie Wojewody Lubuskiego z dnia 16 stycznia 2002 r. w sprawie 
ustalenia wykazu rezerwatów przyrody utworzonych do dnia 31 grudnia 1998 
r.(Dz. Urz. Woj. Lubuskiego z 2002 r. Nr 12, poz. 144). Celem ochrony rezerwatu 
jest zachowanie ze względów naukowych i dydaktycznych zbiorowiska roślinności 
stepowej. Zgodnie z § 26 ust. 2 pkt. 5 Statutu Gminy Górzyca opinie wydaje Rada 
Gminy w związku z powyższym przedkłada się Radzie projekt niniejszej uchwały.  
 
Godz. 1410 obrady sesji opuściła radna Maria Pakos – obecnych jest 9 radnych. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, że projekt uchwały omawiany był na 
wspólnym posiedzeniu komisji stałych rady w dniu 22 marca 2010 r.               
i został zaopiniowany pozytywnie. 
 
Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag i wniosków w związku z czym Przewodnicząca 
Rady zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia uchwały. 
 
W wyniku głosowania jawnego Rada Gminy na ustawowy skład Rady 15 radnych, 
przy obecności na sesji 9 radnych,  jednogłośnie 9 głosami „za” podjęła uchwałę  
Nr XXXVII/231/10 w sprawie zaopiniowania projektu planu ochrony dla rezerwatu 
przyrody „Pamięcin”  /uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  
 
Ad. 6 
Projekt  uchwały w sprawie nie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie 
Gminy Górzyca na rok 2011 środków stanowiących fundusz sołecki. 

Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Doradca Wójta Gminy ds. 
gospodarczych Helena Adamkiewicz . Poinformowała, że zgodnie z art. 1 ust 1 
ustawy z dnia 20 lutego 2009 r. o funduszu sołeckim (Dz.U. z 2009, Nr 52, 420) 
Rada Gminy rozstrzyga o wyodrębnieniu w budżecie gminy środków stanowiących 
fundusz sołecki, zwany dalej "funduszem", do dnia 31 marca roku poprzedzającego 
rok budżetowy, podejmując uchwałę, w której wyraża zgodę albo nie wyraża zgody 
na wyodrębnienie funduszu w roku budżetowym.   
 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, że projekt uchwały omawiany był na 
wspólnym posiedzeniu komisji stałych rady w dniu 22 marca 2010 r.               
i został zaopiniowany pozytywnie. 
 
Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 

 



 
Radni nie wnieśli żadnych uwag i wniosków w związku z czym Przewodnicząca 
Rady zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia uchwały. 
 
W wyniku głosowania jawnego Rada Gminy na ustawowy skład Rady 15 radnych, 
przy obecności na sesji 9 radnych,  jednogłośnie 9 głosami „za” podjęła uchwałę  
Nr XXXVII/232/10 w sprawie nie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie 
Gminy Górzyca na rok 2011 środków stanowiących fundusz sołecki  /uchwała 
stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  
 
Ad. 7 
Projekt  uchwały w sprawie zarządzenia poboru podatków w drodze inkasa oraz 
wyznaczenia inkasentów i określenia wysokości ich wynagrodzenia. 
 
Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Doradca Wójta Gminy ds. 
gospodarczych Helena Adamkiewicz .  Zgodnie z art. 18 ust.2 pkt 8 ustawy z 
dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz.U. z 2001 r. Nr 142, poz. 1592 
ze zmianami) do wyłącznej właściwości rady gminy należy podejmowanie uchwał 
w sprawach podatków i opłat w granicach określonych w odrębnych ustawach 
(ustawa o podatkach i opłatach  lokalnych, podatek rolny). Zgodnie z art. 6 b 
ustawy z dnia 15 listopada 1984 r. o podatku rolnym  (Dz.U. z 2006 Nr 136 poz. 
969) oraz art. 6 ust 8 ustawy z dnia 30 października 2002 o podatku leśnym (Dz.U. 
z 2002, Nr 200  poz. 1682 z późn. zm.)  Rada Gminy może zarządzać pobór 
podatku rolnego oraz leśnego od osób fizycznych w drodze inkasa oraz określać 
inkasentów i wysokość wynagrodzenia za inkaso. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, że projekt uchwały omawiany był na 
wspólnym posiedzeniu komisji stałych rady w dniu 22 marca 2010 r.               
i został zaopiniowany pozytywnie. 
 
Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag i wniosków w związku z czym Przewodnicząca 
Rady zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia uchwały. 
 
W wyniku głosowania jawnego Rada Gminy na ustawowy skład Rady 15 radnych, 
przy obecności na sesji 9 radnych,  jednogłośnie 9 głosami „za” podjęła uchwałę  
Nr XXXVII/233/10 w sprawie zarządzenia poboru podatków w drodze inkasa oraz 
wyznaczenia inkasentów i określenia wysokości ich wynagrodzenia /uchwała 
stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

 



 
Ad. 8 
Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XX/150/2005 z dnia    25 lutego 
2005 r. w sprawie zasad zbycia nieruchomości stanowiących własność Gminy 
Górzyca. 
 
Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Doradca Wójta Gminy ds. 
gospodarczych Helena Adamkiewicz . Zgodnie z art. 68 ust. 1 pkt. 7  ustawy z 
dnia 21 sierpnia 1997 r. (Dz. U z 2004r. Nr 261, poz. 2603 z późn. zm) właściwy 
organ może udzielić bonifikaty od ceny ustalonej zgodnie z art. 67 ust.3 na 
podstawie uchwały rady, jeżeli nieruchomość jest sprzedawana jako lokal 
mieszkalny. W uchwale tej zgodnie z art. 68 ust. 1b określa się w szczególności 
warunki udzielenia bonifikat i wysokość stawek procentowych. Treść  powołanych 
przepisów wprowadzono ustawą z dna 5 listopada 2009r. o zmianie ustawy o 
gospodarce nieruchomościami oraz zmianie niektórych innych ustaw (Dz. U. z 
2009r. Nr 206, poz. 1590). Zmiana weszła w życie z dniem 07.01.2010r. W 
związku z tym, iż w uchwale nr XX/150/2005 z dnia 25 lutego 2005r. w sprawie 
zasad zbycia nieruchomości stanowiących własność Gminy Górzyca, określono 
wysokość bonifikaty, we wnioskowanej uchwale przedstawiono warunki jakie 
wnioskodawca ubiegający się o wykup lokalu mieszkalnego powinien spełnić tj. 
przedłożyć zaświadczenie od zarządcy budynku, w którym znajduje się zbywany 
lokal, że nie zalega z opłatami czynszu oraz innymi opłatami związanymi z 
korzystaniem z zajmowanego lokalu oraz że nie posiada prawa własności do innego 
lokalu mieszkalnego lub rozpoczętej budowy domu za spełnienie tego warunku 
przyjmuje się fakt posiadania pozwolenia na budowę, co poświadczy pisemnym 
oświadczeniem.  
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, że projekt uchwały omawiany był na 
wspólnym posiedzeniu komisji stałych rady w dniu 22 marca 2010 r.               
i został zaopiniowany pozytywnie. 
 
Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag i wniosków w związku z czym Przewodnicząca 
Rady zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia uchwały. 
 
W wyniku głosowania jawnego Rada Gminy na ustawowy skład Rady 15 radnych, 
przy obecności na sesji 10 radnych,  jednogłośnie 10 głosami „za” podjęła uchwałę  
Nr XXXVII/234/10 w sprawie zmiany uchwały Nr XX/150/2005 z dnia    25 lutego 
2005 r. w sprawie zasad zbycia nieruchomości stanowiących własność Gminy 

 



Górzyca  /uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  
 
Godz. 1410  Przewodnicząca Rady ogłosiła 10 min. przerwę w obradach. 
Godz. 1420 wznowienie obrad sesji – obecnych na sesji jest 9 radnych.  
   
Ad. 9 
Projekt  uchwały w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Górzyca             
na 2010 r. 
 
Projekt uchwały przedstawiła i omówiła  Skarbnik Gminy Beata Gołębiowska. 
Poinformowała radnych, że w niniejszym projekcie uchwały dokonano 
następujących zmian uchwały Budżetowej na 2010 rok: 

1) w związku z wejściem w Zycie ustawy – Prawo ochrony środowiska oraz 
niektórych innych ustaw z dnia 20 listopada 2009 r.  (Dz.U. Nr 215 poz. 
1664) na podstawie art. 16 ww. ustawy z dnia 1 stycznia 2010 r. likwiduje 
się gminne fundusze ochrony środowiska i gospodarki wodnej, a gminy 
muszą dostosować swoje uchwały budżetowe na rok 2010 do przepisów 
niniejszej ustawy w terminie 3 miesięcy od dnia wejścia jej w życie, 

2) Zwiększono plan wydatków budżetowych w rozdziale 85415 § 3260 o kwotę 
15311 zł z przeznaczeniem na realizację programu „Uczeń na wsi – pomoc 
w zdobyciu wykształcenia przez osoby niepełnosprawne zamieszkujące 
gminy wiejskie oraz gminy wiejsko-miejskie”, 

3) Zwiększono plan dochodów w rozdziale 90001 § 0830 o kwotę 21811 zł        
w związku z ponadplanowym wykonaniem dochodów w 2009 r. przez 
Zakład Gospodarki Komunalnej w Górzycy, 

4) Zwiększono plan wydatków w rozdziale 90003 § 6050 o kwotę 6500 zł          
z przeznaczeniem na zakup pługu do odśnieżania śniegu. 

 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, że projekt uchwały omawiany był na 
wspólnym posiedzeniu komisji stałych rady w dniu 22 marca 2010 r.               
i został zaopiniowany pozytywnie. 
 
Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag i wniosków w związku z czym Przewodnicząca 
Rady zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia uchwały. 
 
W wyniku głosowania jawnego Rada Gminy na ustawowy skład Rady 15 radnych, 
przy obecności na sesji 10 radnych,  jednogłośnie 10 głosami „za” podjęła uchwałę  
Nr XXXVII/235/10 w sprawie zmian budżetu i w budżecie Gminy Górzyca na 

 



2010 r. /uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  
 
Godz. 1440 obrady sesji opuściły: radna Janina Dziemidowicz i Beata 
Dziemidowicz – obecnych na sesji jest 7 radnych.  
Ad. 10 
Sprawozdanie z działalności „Centrum Kształcenia w Radówku”. 
 
Sprawozdanie przedstawiła i omówiła pracownik Centrum Kształcenia              
w Radówku  Kamila Bosak. 
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag i wniosków w związku z czym Przewodnicząca 
Rady zarządziła głosowanie w sprawie przyjęcia przedłożonego sprawozdania. 
 
W wyniku głosowania jawnego Rada Gminy na ustawowy skład Rady 15 radnych, 
przy obecności na sesji 7 radnych,  jednogłośnie 7 głosami „za” przyjęła 
informację. 
 
Ad. 11 
Sprawozdanie z działalności Gminnego Centrum Informacji i świetlic wiejskich      
w 2009 roku. 
 
Sprawozdanie przedstawiła i omówiła St. Inst. ds. GCI Halina Kowalczyk . 
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag i wniosków w związku z czym Przewodnicząca 
Rady zarządziła głosowanie w sprawie przyjęcia przedłożonego sprawozdania. 
 
W wyniku głosowania jawnego Rada Gminy na ustawowy skład Rady 15 radnych, 
przy obecności na sesji 7 radnych,  jednogłośnie 7 głosami „za” przyjęła 
informację. 
 
Ad. 12 
Sprawozdanie z działalności Gminnej Biblioteki Publicznej w Górzycy                   
w 2009 roku. 
 
Sprawozdanie przedstawiła i omówiła Dyrektor Gminnej Biblioteki Alicja 
Kucharczyk. 
 
Ad. 13 
Sprawozdanie rzeczowo-finansowe z wykonania Gminnego Programu Profilaktyki 
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. 

 



 
Sprawozdanie przedstawiła i omówiła Przewodnicząca Gminnej Komisji ds. 
Rozw. Problemów Alkoholowych Maria Hołubowicz. 
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag i wniosków w związku z czym Przewodnicząca 
Rady zarządziła głosowanie w sprawie przyjęcia przedłożonego sprawozdania. 
 
W wyniku głosowania jawnego Rada Gminy na ustawowy skład Rady 15 radnych, 
przy obecności na sesji 7 radnych,  jednogłośnie 7 głosami „za” przyjęła 
informację. 
 
Ad. 14 
Przyjęcie protokołu XXXVI sesji Rady Gminy Górzyca. 
 
Przewodnicząca Rady zwróciła się z zapytaniem czy radni zgłaszają uwagi do 
protokołu z obrad XXXVI sesji Rady Gminy. 
 
Radni nie zgłosili uwag do protokołu i w wyniku głosowania jawnego protokół 
został przyjęty jednogłośnie 7 głosami „za”. 
 
Ad. 15 
Interpelacje radnych Rady Gminy. 
 

1) Radny Krzysztof Bańka zgłosił, że zjazd z drogi relacji Górzyca-Słubice do 
Kompleksu Sportowo - Rehabilitacyjnego jest bardzo niebezpieczny. 
Pojazdy na tym odcinku poruszają się z dużą prędkością, brak jest 
właściwych znaków ostrzegawczych informujących o zjeździe oraz 
ograniczenia prędkości i zakaz wyprzedzania. 

 
2) Radna Wiesława Drahynicz podziękowała za uporządkowanie placu koło 

świetlicy wiejskiej w Laskach Lubuskich. Ponadto radna poinformował, że w 
dalszym ciągu brak jest oświetlenia koło posesji pani Janiak w Laskach 
Lubuskich. 

Wójt Gminy odpowiedział, że oświetlenie zostanie wykonane w ramach 
modernizacji oświetlenia całej Gminy Górzyca i prosi jeszcze o trochę 
cierpliwości. 
 
3) Przewodnicząca Rady Gminy zgłosiła, że budynek stacji PKP w Górzycy 

w dalszym ciągu jest niedostępny dla pasażerów, dojście do peronów jest 
bardzo utrudnione, ponadto brak jest jakiejkolwiek wiaty dla oczekujących.  

 



 
Ad. 16 
Wolne wnioski i informacje. 
 
Ad. 17 
Zakończenie obrad XXXVII sesji Rady Gminy. 
 
Przewodnicząca Rady  - z uwagi na wyczerpanie porządku obrad oraz brak 
dalszej dyskusji zamykam obrady sesji. godz. 1455 
 
 
        Przewodnicząca Rady Gminy 
        (-) Maria Syktus 
Na tym protokół zakończono. 
Protokołowała Grażyna Markowska. 

 
 
 

 


